

朝陽科技大學 092學年度第1學期教學大綱
Curriculum Design for Young Children 幼稚園課程設計

當期課號	8606	Course Number	8606
授課教師	林以凱	Instructor	LIN, YI KAI
中文課名	幼稚園課程設計	Course Name	Curriculum Design for Young Children
開課單位	師資培育中心(幼教學程進)一B	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程介紹幼稚教育課程之相關理論、課程基礎與內容、課程設計原則、以及數種幼稚園教學模式之理論基礎與應用現況；課程目的在培訓學生能自行設計完整的幼兒活動教案，並瞭解不同教學模式之異同與實施情況。	Objectives	This course is designed to offer the basic theories, content, and design principle of kindergarten curriculum, also, several teaching style are introduced in this course. The purpose of this course is to promote student's ability in designing kindergarten curriculum and in analyzing the different teaching style in kindergarten.
教材	1. 上課講授 2. 小組課程設計與討論 3. 演講	Teaching Materials	1. Lecture 2. Group curriculum design and discussion 3. Speech
成績評量方式	1. 個人作業 20% 2. 個人課程設計 20% 3. 分組課程設計與試教 30% 4. 學習單，課堂表現 30%	Grading	1. Individual homework 20% 2. Individual curriculum design 20% 3. Group curriculum design and teach 30% 4. Classroom performance and learning sheet 30%
教師網頁	-		
教學內容	1. 課程理論之介紹 2. 幼稚園課程基礎 3. 幼稚園課程設計與試教 4. 教學經驗分享與討論	Syllabus	1. Introduction of Curriculum theory 2. Foundation of kindergarten curriculum 3. Design and teaching of curriculum 4. Experiences sharing and discussion

尊重智慧財產權，請勿非法影印。